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AKO DOPADLA VOLEBNÁ 
JAR V JAROVCIACH
V priebehu jari sa na Slovensku 
konali až troje voľby. Ak sa nič 
nezmení, tak si od volieb od-
dýchneme až do jesene 2026, 
keď nás čakajú ...               Strana 6

JAROVSKÍ SENIORI NA 
NÁVŠTEVE PRAHY
Začiatkom apríla zorganizoval 
Klub seniorov dvojdňový výlet do 
hlavného mesta Českej republi-
ky, Prahy, s CK MT-Tour. Túto po-
nuku si seniori ...                  Strana 8

INFO OD STAROSTU: 
NOVÁ ŠKÔLKA JE 
SKOLAUDOVANÁ, PRI-
JALI SME REKORDNÝ 
POČET DETÍ

DRUŽSTVO 
TJ JAROVCE A - 
SEZÓNA 2023/2024
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Milí Jarovčania,
po 15 mesiacoch od začiatku 
výstavby sme sa dočkali a získali 
sme právoplatné kolaudačné 
rozhod-nutie na novú materskú 
školu. Vzniklo 6 nových tried, 
výdajňa stravy, jedáleň a rekon-
štrukcie sa dočkal aj Chorvátsky 
klub. Celková podlažná plocha 
novej budovy je 1431 m2.
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WORLD FOLKLORE FESTIVAL -  COTE D’ AZUR

S blížiacim sa letom a dovo-
lenkami nastáva čas na pra-
videlné zhodnotenie výkonu 
družstva. Sezónu 2023/2024 
odohralo družstvo seniorov 
v 5. lige BFZ, kam sme zostúpi-
li po predchádzajúcom ročnom 
pôsobení v lige majstrovstiev 
regiónu. Naším prvým cieľom 
počas krátkej letnej prípravy 
bolo nastaviť myslenie hráčov 
na víťaznú mentalitu ...
        Strana 14
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Byť súčasťou folklórneho fes-
tivalu v Taliansku.... vystupo-
vať v Cannes.... prechádzať sa 
po Azúrovom pobreží v našich 
krásnych jarovských a čunov-
ských krojoch... o tom sa nám 
mohlo len snívať. Tento sen sa 
nám však začal plniť minulý rok 
v lete, keď sme boli, ako zástup-
covia chorvátskej menšiny na 
Slovensku, pozvaní zúčastniť sa 
svetového folklórneho festivalu: 
World Folklore Festival – Côte 
d´Azur - Sanremo 2024 – Diano 
Marina – Cannes.
Ako vedúci súborov sme si boli 
vedomí toho, že potvrdením 
účasti na folklórnom festivale 
berieme na seba veľký záväzok, 
ako aj zodpovednosť za našich 
tanečníkov a tamburášov, keďže 
program celého festivalu bol 

veľmi náročný. Súčasťou na-
šich vystúpení v Taliansku a na 
Francúzskej riviére boli folklórna 
skupina Ljuljanka, Tamburaški 
orkestar Konjic, Muško jačkarno 
društvo Hrvatski Jandrof, Tam-
buraški sastav Čunovski bećari.
Termín festivalu bol od 8. do 12. 
apríla 2024, my sme sa však roz-
hodli odísť zo Slovenska o niečo 
skôr. Ako prvé sme navštívili 
mesto Benátky. Keďže sme mali 
medzi sebou úžasného sprievod-
cu Benátkami, naše kroky viedli 
priamo na Námestie svätého 
Marka, ktoré je považované za 
„výstavný salón“ Benátok. Ako 
praví turisti sme navštívili aj 
Baziliku Svätého Marka, ktorá 
je dominantou rovnomenného 
námestia. 
Ďalšie v poradí bolo mesto Mi-

láno, do ktorého sme dorazili 
vo večerných hodinách. Prejsť 
sa v noci po námestí Piazza del 
Duomo bol neopísateľný zážitok. 
Nočné Miláno má svoje čaro. 
Ďalší deň doobeda bol určený 
milánskym pamiatkam, medzi 
ktoré patrí aj piata najväčšia 
katedrála na svete Duomo di 
Milano. Následne sme sa vyda-
li na ďalšiu cestu – smer San 
Bartolomeo al Mare, kde sme 
boli ubytovaní priamo na pláži.  
V utorok bola po raňajkách na-
plánovaná exkurzia parfumé-
rie Fragonard v Eze, ktorá bola 
založená v roku 1926 v meste 
Grasse. Štyri generácie rodiny 
Costa tu vytvárajú produkty, 
ktoré predstavujú poctu Pro-
vensálsku. Z Eze sme sa vybrali 
navštíviť najvýznamnejší klenot 
Azúrového pobrežia Stredozem-
ného mora – francúzske mesto 
Nice. Šesť kilometrov dlhú pro-
menádu popri mori sme, žiaľ, 
nestihli prejsť celú, najväčšiu 
baziliku mesta Notre Dame sme 
si však nenechali ujsť. 
Najväčším lákadlom pre na-
šich folkloristov bola návšteva 
druhého najbohatšieho štátu na 
svete – Monaka, ktoré leží len 
20 km od mesta Nice. Prejsť sa 
ulicami Monaka, po ktorých sa 
každoročne rútia piloti Formuly 
1, bola „povinná jazda“ našich 
nadšencov Veľkej ceny Monaka. 
Najikonickejším miestom Mona-
ka je však bezpochyby Casino 
de Monte Carlo, pred ktorým sa 
rozprestiera botanická záhrada 
plná stromov a kvetov. Luxus 

Na úvod

Nepresviedčam ľudí o tom, aký 
tvar má naša planéta, ani o tom, 
kto je agresor a kto obeť. Ne-
snažím sa nasilu presviedčať 
o výhodách členstva v nejakom 
medzinárodnom zoskupení. Ja 
mám v tom jasno, ale nie je na 
to vhodná doba. Ľudia sú tak 
presvedčení o svojich tvrde-
niach, že priznať opak by pre 
nich znamenalo porážku, a to 
ani nechcem.
Mojím cieľom je pokojne sa 
s ľuďmi rozprávať o bežných 
veciach, ktoré zažívame. Mož-
no časom, keď vášne opadnú, 
príde vhodný čas, aby som im 
povedal informácie, ktoré možno 
nevedia alebo ich vnímali inak. 
Potom možno prehodnotia svoje 
tvrdenia, a s odstupom času 
to bude určite ľahšie a menej 
bolestné.
Potrebujeme si oddýchnuť a na-
čerpať nové sily. V čase voľna 
a prázdnin môžeme nájsť spo-
ločnú reč a vytvoriť priestor na 
budúce, hlbšie rozhovory.
Nech je toto leto časom obnovy 
síl pre nás všetkých. V nepokoj-
ných časoch hľadajme pokoj 
v malých radostiach každoden-
ného života. Tento prístup nám 
môže pomôcť znovu objaviť 
ľudskosť a empatiu, ktoré sú 
také dôležité pre našu spoloč-
nosť. Využime toto obdobie na 
zblíženie a porozumenie, ktoré 
nám môže pomôcť prekonať aj 
tie najväčšie rozdiely.
Poďme si v pokoji vychutnať leto, 
slnko, vodu a dozrievajúce ovo-
cie. Nech si oddýchneme a na-
čerpáme nové sily, aby sme boli 
pripravení na budúce výzvy. Len 
tak môžeme spoločne kráčať 
vpred a hľadať riešenia, ktoré 
nás spoja, namiesto toho, aby 
nás rozdeľovali.

Jozef Uhler, starosta 
a vydavateľ Jarovských novín

WORLD FOLKLORE FESTIVAL -  COTE D’ AZUR

Vystúpenie pred Radnicou Diano Marina.

Sprievod v Sanremo (V. Stecková, M. Vaňová, J. Novotný).
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Prehliadka Nice.

Sprievod v Diano Marina.

Návšteva Monaka.

Návšteva Benátok.

Vystúpenie na promenáde v Cannes.
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tu vykúka spoza každého rohu, 
butiky najdrahších módnych 
značiek striedajú showroomy 
exkluzívnych áut a motoriek. 
Výhľad na kryštálové more a na-
blýskané jachty bol pre nás bo-
nusom v tomto raji milionárov. 
Plný emócií a nových zážitkov 
z celého dňa sme boli pripravení 
na naše prvé vystúpenie, ktoré 
nás čakalo nasledujúci deň. 

V stredu ráno sme sa po raňaj-
kách obliekli do krojov a spolu 
s ostatnými účastníkmi festi-
valu z Maďarska, Bulharska, 
Nemecka, Švajčiarska, Luxem-
burska, ako aj ďalšími súbormi 
zo Slovenska, sme sa zúčastnili 
sprievodu ulicami mesta Sanre-
mo. Pred divadlom Ariston sa 
každý súbor prezentoval krátkym 
programom. Následne sme sa 

presunuli pred kasíno v San-
reme na skupinové fotenie. 
Ďalšie vystúpenie v tento deň 
bolo naplánované na prome-
náde v Cannes. Odspievať na 
Azúrovom pobreží naše tradičné 
chorvátske piesne za sprievodu 
tamburášov, oblečení v našich 
krásnych krojoch, malo svoje 
čaro a pôvab. Neuveriteľným 
zážitkom pre nás bolo aj fotenie 
na slávnom červenom koberci 
v Cannes, kde sa koná filmový 
festival. 
Vo štvrtok nás čakal ďalší ná-
ročný deň, ktorý začal oficiálnym 
prijatím u primátora mesta Dia-
no Marina. Pred radnicou mesta 
sa všetky súbory prezentovali 
krátkym kultúrnym programom, 
po ktorom nasledoval sprievod 
mestom až k hlavnému pódiu. 
Ako prvé z účastníkov festivalu 
sa na pódiu predstavilo Muško 
jačkarno društvo Hrvatski Jan-
drof s piesňou Šećem placu. Na-
sledovali tanečníci z folklórnej 

skupiny Ljuljanka, ktorí za sprie-
vodu tamburášov z Tamburaške-
ho orkestra Konjic odtancovali 
choreografiu Nenada Breku 
– Jandrofsko kolo. Posledným 
bodom nášho programu bola 
spoločne odspievaná pesnička 
Od onde smo mi. Po skončení 
všetkých vystúpení boli vedú-
ci súborov pozvaní na hlavné 
pódium, na ktorom im riaditeľ 
festivalu odovzdal plakety a po-
ďakovania za účasť na festivale. 
Cesta do Talianska je vždy dobré 
rozhodnutie. Od bohatej histórie 
až po veľkolepú kultúru. Tá neo-
písateľná atmosféra talianskych 
miest a Azúrového pobrežia sa 
nám všetkým vpila pod kožu. 
Užili sme si spoločne ten náš 
taliansky a francúzsky sen tak, 
ako sme ani nedúfali. Bolo per-
fektne! ☺

Marcela Škodlerová

Večerné Miláno.

Oficiálne prijatie u primátora Diano Marina.
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FOTOSPOMIENKA NA DEŇ DETÍ 2024
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V priebehu jari sa na Slovensku konali až troje voľby. Ak sa nič 
nezmení, tak si od volieb oddýchneme až do jesene 2026, keď 
nás čakajú komunálne voľby.
Poďme sa pozrieť na to komu v jednotlivých voľbách dali Ja-
rovčania najviac hlasov.

PRVÉ KOLO PREZIDENTSKÝCH VOLIEB (23.3.2024)
V prvom kole prezidentských volieb dosiahla celoslovenská 
účasť takmer 52 %. V jarovciach to bolo až 72,63 %. K urnám 
prišlo 1768 Jarovčanov. V rámci celého Bratislavského kraja 
bolo v účasti lepšie len Čunovo, ktoré dosiahlo 73,36 %.

Z ôsmich kandidátov si Jarovčania vybrali nasledovne:
Ivan KORČOK - 1246 hlasov (70,80%)
Peter PELLEGRINI - 312 hlasov (17,73%)
Štefan HARABIN - 102 hlasov (5,80%)
Ján KUBIŠ - 48 hlasov (2,73%)
Igor MATOVIČ - 29 hlasov (1,65%)
Patrik DUBOVSKÝ - 10 hlasov (0,57%)
Krisztián FORRÓ - 10 hlasov (0,57%)
Marián KOTLEBA - 2 hlasy (0,11%)
Milan NÁHLIK - 1 hlas (0,06%)

Na celoštátnej úrovni obsadili prvé dve miesta Ivan Korčok 
a Peter Pellegrini, ktorí postúpili do druhého kola.

DRUHÉ KOLO PREZIDENTSKÝCH VOLIEB (6.4.2024)
Druhé kolo bolo pre voličov ešte zaujímavejšie a v Jarovciach  
prišlo k urnám až 1956 voličov, čo je historicky najviac zo 
všetkých volieb, ktoré sa v Jarovciach konali.
V porovnaní s celoštátnou účasťou 61,14 %, dosiahla účasť 
v Jarovciach 79,64 %. V rámci kraja sme dosiahli štvrtú naj-
väčšiu účasť (Píla - 86,11 %, Čunovo - 82,34 %a Záhorská 
Bystrica - 80,25 %).

Dvaja kandidáti dostali v Jarovciach takéto hodnotenie:
Ivan KORČOK - 1437 hlasov (73,62%)
Peter PELLEGRINI - 515 hlasov (26,38%)

Peter Pelegrini však na celoštátnej úrovni získal 53,12 % plat-
ných hlasov a stal sa víťazom týchto volieb.

VOĽBY DO PARLAMENTU EÚ (8.6.2024)
Voľby do Európskeho parlamentu 2024 priniesli v mest-
skej časti Jarovce niekoľko prekvapení a ukázali zaujíma-
vé trendy v politických preferenciách miestnych voličov. Vý-
sledky týchto volieb sú dôležitým ukazovateľom toho, aké 
témy a politické strany rezonujú v našej mestskej časti. 

Podľa oficiálnych výsledkov sa volieb zúčastnilo 53,4 % opráv-
nených voličov, pričom priemer Bratislavy bol 46,6 %.
Najväčšiu podporu dostala strana Progresívne Slovensko, ktorá 
získala až 49 % hlasov. S veľkým odstupom nasledovala strana 
SMER-SD so ziskom 13,5 % hlasov. Nasledovala Sloboda a 
Solidarita (SaS) s 10,1 % hlasov a strana Demokrati s 9,6 % 
hlasov. Žiadne iné strany neprekročili v Jarovciach 5 % hranicu.

Výsledky v Jarovciach naznačujú silnú podporu pre proeuróp-
ske a liberálne strany, čo môže byť odrazom demografického 
zloženia. Strany Progresívne Slovensko, SaS a Demokrati, 
ktoré sa profilujú ako proeurópske a reformné strany, získali 
spoločne takmer tri štvrtiny všetkých hlasov.

 
Európske voľby tradične nepriťahujú toľko pozornosti ako 
domáce parlamentné voľby, avšak účasť v týchto voľbách na-
značuje rastúci záujem občanov o európske záležitosti a ich 
vplyv na Slovensko. A to nielen u nás v Jarovciach.

Silná podpora proeurópskych strán naznačuje, že obyvatelia 
Jaroviec sú otvorení európskej integrácii a hodnotám, ktoré 
tieto strany predstavujú.

AKO DOPADLA VOLEBNÁ JAR V JAROVCIACH
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APRÍL – RIADNE ZASAD-
NUTIE
Na úvod starosta informoval 
o plnení uznesení z predošlých 
zastupiteľstiev. Po diskusii 
konštatoval, že všetky uzne-
senia sú splnené.
O dotáciu požiadala Telový-
chovná jednota Jarovce, ktorá 
sa venuje výchove detí a mlá-
deže k futbalu. V tejto sezóne 
má vo svojich tímoch historicky 
najväčší počet detí, ktorý sa 
blíži k číslu 200. Venuje sa 
im 19 trénerov. Za posled-
ných 10 rokov klub výrazne 
narástol a stúpli aj náklady na 
činnosť. Mestská časť výraz-
ne podporuje tieto pohybové 
aktivity, ktoré zároveň slúžia 
aj na športovú reprezentáciu 

Jaroviec. Po diskusii o činnosti 
a potrebách klubu, schválilo 
zastupiteľstvo požadovanú 
dotáciu na rok 2024 v plnej 
výške, t.j. 15 000 €.
O nájom pozemku na umiest-
nenie výdajného boxu Alzabox 
požiadala spoločnosť Alza. Po 
dohode so starostom a poslan-
cami im bol schválený nájom 
nevyužitej rožnej časti škol-
ského parkoviska na opačnom 
konci ako je Packeta.
Obyvateľ Jaroviec, ktorý svoju 
garáž postavil čiastočne mimo 
svojho dvora a zabral 2 m2 po-
zemku mestskej časti požiadal 
o odkúpenie tejto malej časti 
pozemku. Poslancom sa takéto 
konanie nepáčilo a odkúpenie 
neschválili.

V ďalšom bode predložil sta-
rosta návrh na majetkové 
vysporiadanie pozemkov pod 
miestnymi komunikáciami. 
Po rokovaniach, ktoré trvali 
niekoľko rokov došlo k doho-
de medzi mestskou časťou 
a vlastníkom pozemkov pod 
cestami na časti Mandľovej 
a Kožušníckej ulice a pod čas-
ťami chodníkov na Palmovej 
a Jantárovej ulici. Výsledkom 
dohody bola zámena pozem-
kov pričom mestská časť zís-
kava pozemky pod miestny-
mi komunikáciami a pôvodný 
vlastník získava polia ďalej od 
zastavanej časti obce, ktoré 
nie sú určené na výstavbu. 
Za 1 m2 pozemku pod komu-
nikáciami dostáva pôvodný 

vlastník 1,3 m2 poľa. Po disku-
sii poslanci schválili tento typ 
zámeny, pretože je použiteľný 
aj pre iných vlastníkov, ktorí 
by mali o podobnú dohodu 
záujem.
Na záver starosta informoval 
poslancov o aktuálnom stave 
investičných akcií mestskej 
časti.

Z ROKOVANIA MIESTNEHO ZASTUPITEĽSTVA

Milí Jarovčania,

po 15 mesiacoch od začiatku výstavby sme sa dočkali a získali 
sme právoplatné kolaudačné rozhod-nutie na novú materskú 
školu. Vzniklo 6 nových tried, výdajňa stravy, jedáleň a rekon-
štrukcie sa dočkal aj Chorvátsky klub. Celková podlažná plocha 
novej budovy je 1431 m2. Z eurofondov sme na tento projekt 
vyčerpali 1 390 837,57 Eur. Ďalších vyše 600 000 Eur sme 
čerpali prevažne z kontokorentného úveru. Naše investície do 
stavby ešte neskončili, pretože v najbližších dňoch ideme na 
priľahlom pozemku vybudovať závlahu a postupne zariadiť 
celú budovu interiérovým vy-bavením.
Vďaka novej kapacite sme prijali do materskej školy až 88 
nových detí. Podarilo sa prijať všetky deti z Jaroviec, ktoré 
budú mať v septembri aspoň dva a pol roka.

A ČO CYKLOCHODNÍK?
Neprejde deň, aby som nedostal túto otázku. Nuž, nielen my, 
ale aj celé Slovensko čaká na verdikt Ministerstva dopravy, 
ktoré projekty dostanú zelenú a teda peniaze. Pôvodne sme 
sa to mali do-zvedieť koncom apríla, ale stále nič. Vraj koncom 
júna, takže už netrpezlivo čakáme.

CESTA NA TRNKOVEJ
Tankodrom na Trnkovej ulici sme v máji opravili a dnes je tam 
už pekný asfaltový povrch. Nie je to finálne riešenie, pretože 
tam zatiaľ nie je voda a kanalizácia, ale kým sa to naprojektuje, 
povolí a zrealizuje, tak toto je dobré dočasné riešenie.

ČO PRIPRAVUJEME?
Radi by sme získali financie na novú telocvičňu, kuchyňu 
a jedáleň na školskom dvore. Život je však taký, že fondy sa 
neprispôsobia nám, ale my sa musíme prispôsobovať im. 
Musíme teda prerobiť náš pôvodný projekt, na ktorý už máme 

stavebné povolenie. Má to však aj výhodu, pretože sme sa záro-
veň rozhodli zväčšiť plochu plánovanej telocvične. V septembri 
by sme mohli vedieť, či na to získame peniaze.
Tiež by sme radi zateplili Dom kultúry, starú budovu škôlky 
a zdravotné stredisko. Začali sme praco-vať na projektovej prí-
prave, pretože aj v tejto oblasti by sa mohli nájsť nejaké fondy.
A ešte jedna úplne čerstvá vec. Na základe článku v Brati-
slavských novinách sa podarilo vyvolať ro-kovanie s Lesmi 
SR o budúcom osude barokového mosta v Bažantnici. Našli 
sme zhodu, pretože im je na obtiaž a my by sme ho chceli. 
Ide o národnú kultúrnu pamiatku a neradi by sme ho nechali 
rozpadnúť. Budeme robiť všetko pre to, aby sme získali nielen 
most, ale aj peniaze na jeho rekonštrukciu.

No a na záver ešte jedna informácia. Po 13 rokoch som sa 
vzdal funkcie predsedu Komisie dopravy a informačných sys-
témov hlavného mesta Bratislavy. Chcem viac času venovať 
Jarovciam, lebo vi-dím že to má zmysel a prináša to výsledky.

Jozef Uhler, starosta

INFO OD STAROSTU: NOVÁ ŠKÔLKA JE SKOLAUDOVANÁ, PRIJALI 
SME REKORDNÝ POČET DETÍ

Page 1 of 1

29. 5. 2012file:///O:/_SYNC/_Jarovske%20noviny/logo/Jarovce_logo.svg



Jarovské noviny

8

Začiatkom apríla zorganizoval 
Klub seniorov dvojdňový výlet do 
hlavného mesta Českej repub-
liky, Prahy, s CK MT-Tour. Túto 
ponuku si seniori nenechali ujsť. 
Veď Praha patrí zaručene medzi 
najkrajšie mestá Európy a celé-
ho sveta a kedysi bola vlastne aj 
naším hlavným mestom...

Metropola našich susedov, Pra-
ha, sa právom hrdí prívlastkom 
„stovežatá“. A že to tak v skutoč-
nosti aj je, sme sa presvedčili na 
vlastné oči. Kde len náš pohľad 
spočinul, tam sa v našom zor-
nom poli objavili krásne vežičky 
kostolov, chrámov, sakrálnych 
stavieb, guľaté kupoly rôznych 
historických budov, palácov 
a meštianskych domov. V sku-
točnosti je vraj vežičiek v Prahe 
do tisíc... Nádherná scenéria 
a pastva pre oči. Prvá prehliadka 
v meste smerovala na Pražský 
hrad. Z časových dôvodov sme 
si mohli dôkladnejšie pozrieť 
a zakúpiť lístky len na niektoré 
pamiatky z ponúkaného hlav-
ného okruhu - Starý kráľovský 
palác, Baziliku sv. Juraja, Ka-
tedrálu sv. Víta, Zlatú uličku. 
Časť z nás si zvolila možnosť 
obzrieť si pamiatky na Hrad-
čanoch len zvonka a následne 
zájsť do neďalekej Pražskej 
Lorety. Naše rozhodnutie sme 
rozhodne neoľutovali. Navštívili 
sme nádherné barokové pút-
nické miesto, vypočuli sme si 
krásnu zvonkohru zo 17. storočia 
s 27 zvonmi, obdivovali sme 
loretánsku klenotnicu a videli 
známu Diamantovú monštranciu 
„Pražské slnko“ z roku 1699, 
zdobenú 6 222 diamantami. 
Po individuálnom voľne sme 
sa opäť stretli pred hradom 
a pozreli sme si ceremóniu vý-
meny hradnej stráže. Spoločne 
sme sa vybrali k modernému 
street art múru s podobizňou 
Johna Lennona, na ktorom sa 
realizovali rôzni pouliční umelci. 
Lennonov múr, nazývaný kedysi 
aj „Múr nárekov“, kde si ľudia 
nechávali odkazy, je súčasťou 
Maltézskej záhrady s kostolom. 
Na Malej Strane sme sa dostali 
k vedľajšiemu ramenu Vltavy 
k Čertovke. Pred nami sa vynoril 
umelý ostrov Kampa s veľkým 
vodným mlynom a veselým vod-
níkom... Na programe, v našom 

zozname plánovaných pamiatok, 
bol aj rozsiahly barokový kom-
plex Klementinum, nádherný 
barokový skvost Európy - kostol 
sv. Mikuláša na Malostranskom 
námestí, ktorý sme aj navštívili. 
Prešli sme aj známy Karlov most 
zo 14. storočia s nádhernými 
súsošiami a šli na Staromest-
ské námestie. Nezabudli sme 
si pozrieť aj nedávno zrekon-
štruovaný stredoveký Staro-
mestský orloj s vychádzajúcimi 
12 apoštolmi. Prechádzku po 
nádherných, históriou dýcha-

júcich, pražských uličkách sme 
cítili trochu aj v nohách, kro-
komer v mobile vykazoval za 
popoludnie prejdených 17 500 
krokov a my sme sa už aj tešili 
na oddych v hoteli Duo. S vý-
berom hotela sme boli veľmi 
spokojní. Druhý deň nás čakal 
Národný pamätník hrdinov krva-
vej heyndrichiády s podzemnými 
autentickými kryptami v baro-
kovom pravoslávnom chráme 
Cyrila a Metoda, kde sa počas 
druhej svetovej vojny 3 týždne 
ukrývali 7 parašutisti... Násled-

ne sme si obzreli aj modernú 
architektúru komerčnej budovy, 
tzv. tancujúci dom, nazývaný aj 
Fred a Ginger /slávny tanečný 
pár/, podľa návrhu amerického 
architekta Gehryho a českého 
architekta chorvátskeho pô-
vodu Miluniča. Ďalším bodom 
programu bola Národná kultúrna 
pamiatka Vyšehrad - historické 
hradisko, hrad a pevnosť s pod-
zemnými chodbami - kazema-
tami ku Gorlici. V jej útrobách 
sme videli 6 originálov skulptúr 
nachádzajúcich sa v replikách 

JAROVSKÍ SENIORI NA NÁVŠTEVE PRAHY
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sôch na Karlovom moste. Prvé 
písomné záznamy pochádzajú 
z 10. storočia. Vyšehrad bol krá-
ľovským hradom aj panovníckym 
sídlom korunovaného prvého 
českého kráľa Vratislava II., kto-
rý tu založil kráľovskú akropolu 
i kráľovskú kapitulu s kostolom 
sv. Petra a Pavla a najstaršiu 
pražskú rotundu sv. Martina. Od 
konca 19. storočia je Vyšehrad 
pohrebiskom českých velikánov. 
Naše kroky viedli Vyšehradským 
cintorínom kde sa nachádza asi 
1200 hrobov a 100 hrobiek. Je 
tu pochovaných mnoho známych 
českých osobností. Svoj posled-
ný odpočinok tu našli napríklad 
Antonín Dvořák, Bedřich Sme-
tana, Božena Němcová, Karel 
Hýnek Mácha, Karel Čapek, 
Alfons Mucha, Oskar Nedbal 
a mnoho ďalších významných 
umelcov a vedcov. Postáli sme 
chvíľu pri mnohých hroboch zná-
mych ľudí a spomenuli sme si 
na nich, hlavne na tých nedávno 
zosnulých, ktorých sme na často 
mohli vidieť aj na televíznych 
obrazovkách... Návšteva Vyše-
hradu s krásnou záhradnou ar-
chitektúrou a výsadbou jarných 
kvetov ukončila našu prehliadku 
prekrásnej starobylej Prahy.

Na bližšie spoznanie Prahy a jej 
okrajových častí dva dni určite 
nestačia. Ale aj za tie dva dni 
nášho výletu sme toho videli 
veľmi veľa. Návšteva tejto krás-
nej metropoly určite stála za 
trochu námahy. Unavení, ale 
spokojní, sme opúšťali krásnu 
stovežatú Prahu. 
 

Kristína Kernová
Foto: M. Czafíková 
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V tomto roku sa naša škola zapo-
jila do projektu Erasmus+ „Life 
has rights,“ ktorý podporuje spo-
luprácu medzi školami z rôznych 
krajín. Tento konkrétny projekt 
spája našu školu a partnerské 
školy z Rumunska, Talianska, Lo-
tyšska a Turecka. V prvej mobili-
te Základnú školu v Jarovciach 
reprezentovali žiaci 6.A. triedy 
- Filip Čief, Artur Kompas, Samo 
Trebatický, Leon Pastor, Filip 
Ivančík, Patrik Šegeda - a pani 
učiteľky D. Simonová a K. Tom-
čániová. V máji prebehlo prvé 
stretnutie našich partnerských 
škôl v Rumunsku v meste Iasi. 
Do mesta Iasi sme prileteli 
v pondelok veľmi skoro ráno 
a ubytovali sa v hoteli Moldova, 
ktorý sa nachádza v úplnom cen-
tre mesta. U nás je toto mesto 
málo známe, preto vám ho pri-
blížime niekoľkými zaujímavými 
faktami. Iasi vyniká ako kultúrne 
a akademické centrum Rumun-
ska. Je domovom najstaršej uni-
verzity v Rumunsku – Univerzity 
Alexandru Ioan Cuza. V meste sa 
nachádza nádherný Palác kultú-
ry s viac ako 298 miestnosťami. 
Iasi má tiež jednu z najväčších 
a najstarších botanických zá-
hrad v krajine. Aj chlapci uzna-
li, že je prekrásna a to je už 
čo povedať. Ešte v ten istý deň 
(v pondelok) sme sa o 9:00 stre-
tli s našimi partnermi v škole 
Holboca na okraji Iasi, kde nás 
kráľovsky uvítali a pohostili. Prvý 
deň bol venovaný prieskumu 
postojov žiakov a preverovaniu 
ich znalostí o ľudských právach 
pomocou online kvízov. Na záver 
žiaci zasadili za každú krajinu 
jeden strom.
V utorok sme navštívili výnimoč-

nú miestnu botanickú záhradu, 
kde sa žiaci venovali poznáva-
niu rastlín a dôležitosti stromov. 
Pracovali v tímoch a vytvárali 
spoločné plagáty s environmen-
tálne ladenými odkazmi pre bu-
dúcnosť. Popoludní sme zavítali 
do mestského parku, kde žiaci 
v medzinárodných skupinách 
natáčali videá o šikane.
Streda bola venovaná návšteve 
včelnice v Birnova, kde žiaci ab-
solvovali prednášku o včelách 
a mohli sledovať starostlivosť 
o ne. Žiaci si vyskúšali včelárske 
klobúky a odvážnejší si nechali 
položiť včelu (trúda) na ruku. 
Ochutnali med a sirup z medo-
vice. Birnova je známa svojim 
lesným parkom, ktorý patrí me-
dzi najväčšie a najstaršie lesné 
parky v oblasti. Je obľúbeným 
miestom na ekologické a bo-
tanické štúdie. Popoludní sme 
sa presunuli do Hamak parku, 
kde si žiaci vyskúšali lezecké 
techniky a prekonávali vlastné 
hranice.

Vo štvrtok naši hostitelia pripra-
vili program v zoologickej zá-
hrade v oblasti Birlad, kde žiaci 
natáčali videá o právach zvierat 
a navštívili miestne múzeum. 
Birlad je okrem iného známy aj 
ako miesto narodenia román-
skeho básnika Vasileho Ale-
xandriho, ktorý výrazne prispel 
k rozvoju rumunskej literatúry.
V piatok, počas záverečného 
dňa, sme vyhodnocovali povedo-
mie žiakov o ľudských právach, 
životnom prostredí a šikane. 
Žiaci prezentovali videá, ktoré 
natočili počas celého týždňa. 
Na záver programu dostali cer-
tifikáty potvrdzujúce ich aktívnu 
účasť na projekte.
V sobotu sme dopoludnia na-
vštívili centrum Iasi a popoludní 
sme odleteli domov. Celý týždeň 
bol plný zážitkov, ktoré pomohli 
našim žiakom lepšie pochopiť 
dôležitosť ľudských práv a me-
dzinárodnej spolupráce. Záro-
veň si vyskúšali svoje jazykové 
znalosti a spoznali novú veľmi 
krásnu a priateľskú krajinu.

Naša návšteva Rumunska zahá-
jila sériu mobilít naplánovaných 
pre našu školu na obdobie me-
dzi rokmi 2024-2025. Najbližšie 
podujatie sa bude konať v Turec-
ku ešte tento školský rok v júni. 
V budúcom školskom roku na 
prelome septembra a októbra 
budeme u nás v Bratislave hostiť 
ďalšiu skupinu žiakov. A celý pro-
jekt sa ukončí v Lotyšsku (budúci 
máj) a v Taliansku (budúci jún).

Diana Simonová, 
Kristína Tomčániová

NAŠA ŠKOLA A PROJEKT ERASMUS+ 
“LIFE HAS RIGHTS”  RUMUNSKO 2024

Financovaný 
Európskou úniou
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Milí priatelia, 

každý deň sme obklopení množ-
stvom ponúk a reklám. Mnohé 
z nich sa zameriavajú a sľubujú 
nám úžasné dovolenky neraz 
na opačnom konci sveta, rôzne 
zľavy, či balíky last minutes.
Pomaly sa prehupujeme do let-
ných mesiacov, kedy človek uva-
žuje, ako by mohol čo najlepšie 
prežiť toto obdobie, a skutočne 
si oddýchnuť a zregenerovať 
svoje sily. 
Zdá sa, že u nás sa dovolenky 
a oddych stali už normálnou 
súčasťou života ľudí. A pri sú-
časnom životnom tempe sa 
stali aj akousi nevyhnutnosťou. 
Napokon, aj Evanjelium potrebu 
oddychu a odpočinku schvaľuje. 
Keď Pán Ježiš videl únavu na 
svojich učeníkoch, povedal im: 
Poďte vy sami do ústrania na 
pusté miesto a trochu si odpo-
čiňte. Lebo stále prichádzalo 
a odchádzalo mnoho ľudí a ne-
mali sa kedy ani najesť. Odišli 
teda na pusté miesto do samoty. 
Koľko múdrosti a ľudskosti je 
v Ježišových slovách... 
Dovolenka pre dospelých, pre 
žiakov a študentov prázdniny, 
čiže obdobie, keď sa určitý čas 
nevenujeme svojím zvyčajným 
pracovným a školským povin-
nostiam, je prirodzená požia-
davka aj pre náš organizmus. 
Už prvá starozákonná kniha 
Genezis opisuje, ako Boh na 
siedmy deň odpočíval po tom, 
čo stvoril svet a prikázal, aby tak 
robil aj človek.
Rytmus moderného života, ktorý 
je veľmi stresujúci a plný napä-
tia, vyžaduje si dlhší čas, aby 
si človek odpočinul a nabral 
sily. Ľudia potrebujú pauzy od 
frenetického života. Už aj z čisto 
ľudského, a nielen náboženské-
ho hľadiska, potrebujeme sa 

zastaviť a oddychovať. 
Jeden príbeh hovorí, že v čase 
najväčšieho rozmachu britské-
ho kolonializmu sa istý anglický 
cestovateľ vylodil v Afrike s cie-
ľom vypraviť sa do džungle. 
Najal si niekoľko miestnych 
nosičov, aby mu niesli zásoby. 
Po vyčerpávajúcom celodennom 
pochode a nepokojnej noci sa 
Angličan ráno chystal pokračo-
vať v ceste. Nosiči však odmietli. 
Rozhorčený cestovateľ ich začal 
prehovárať, podplácať a prosí-
kať, ale nič nezabralo. Muži ani 
prstom nehli. Nakoniec sa ich 
opýtal prečo. Odpoveď? Čakali, 
kým im duša dobehne telo. 
Lettie Cowmanová, ktorá tento 
príbeh rozprávala, na záver do-
dala: „Uponáhľaný život, ktorý 
žijú toľkí z nás, robí s nami to, 
čo deň putovania s tými domo-
rodcami. Rozdiel je však v tom, 
že oni vedeli, čo potrebujú, aby 
znovu získali životnú rovnováhu, 
my to mnohokrát nevieme“. 
Myslím si, že ani dovolenka by 
nemala byť o podávaní výkonov, 
čo všetko sme stihli navštíviť 
a kde všade sme boli. 
Skúsme sa jednoducho zasta-
viť a objavovať krásu, ktorá je 
okolo nás. Kvôli tomu nemusí-
me cestovať na opačný koniec 
sveta. Zastavme sa a objavujme 
krásu v trblietajúcom sa slneč-
nom svetle, žiariacom cez lístie 
na stromoch. Zložité obrazce 
a farbu kôry stromov. Štruktúru 
dreva. Kvapky vody na listoch. 
Spev vtákov pri vašom dome. 
Trávnatú lúku, najmä keď sa so 
steblami pohráva vietor. Polia, 
ktoré sa aj okolo Jaroviec krásne 
zlátia. Jednoducho vnímanie prí-
rody, ktorá nás uzdravuje, vyuču-
je, utišuje; vovádza nás do Božej 
prítomnosti, pretože celá zem je 
plná jeho slávy. A tak aj počas 
leta máme príležitosť spomenúť 

si na Boha, ktorý nás svojou lás-
kou a krásou sprevádza všade 
tam, kde sme. 
Taktiež dovolenkové a prázdni-
nové obdobie nám umožňuje 
venovať viac času našim blíž-
nym, počnúc vlastnou rodinou, 
častejšie sa stretávať s priateľ-
mi, navštíviť susedov, seniorov, 
chorých a osamelých. 
Pre mnohých z nás je výzvou 
naučiť sa odpočívať, aby sme sa 
stali lepšími ľuďmi. Aby sme lep-
šie slúžili svojim blížnym. Fran-
cúzsky mysliteľ Blaise Pascal 
bol presvedčený, že príčina 
celého ľudského nešťastia tkvie 
v tom, že človek nie je schopný 
odpočívať. 
Nuž, spomaľme v životnom 
tempe a usilujme sa pokojne 
žiť. Ako hovorí istý náš súčasník: 
„Najväčšou výzvou našej doby 
je mať čas žiť, dopriať si čas na 
život, byť prítomný pre ľudí okolo 
seba, mať čas milovať a tvoriť. 
Keď sa nám to podarí, ovocím 
bude vnútorný pokoj, spokojnosť 
a schopnosť žasnúť“. 
Prajem vám pokojný čas dovo-
leniek a prázdnin, šťastnú cestu 
i návrat domov!

Váš, 
Alexander Knorr, farár.

DUCHOVNÉ SLOVO

V mesiacoch apríl, máj a jún 2024 
sa významných životných jubileí 
dožili títo naši spoluobčania:

93 rokov
     JESZENKOVITSOVÁ Barbora
89 rokov
     URMINSKÁ Jozefa
87 rokov
     KUTÁKOVÁ Irena
     RUSNÁKOVÁ Justína
86 rokov
     VALLOVÁ Terézia
     VAŇOVÁ Mária
75 rokov
     BULÁNEK Ivan
     HARREROVÁ Katarína
     WOLFOVÁ Mária
70 rokov
     DINGOVÁ Mária
     HEGYI Michal
     KLEŠČÍNSKA Anna
     ONDRUŠEK Peter
     ONDRUŠKOVÁ Veronika
     PENIAKOVÁ Mária
     SCHLOSSER Gabriel
     WOLFOVÁ Klára
65 rokov
     BONDA Peter
     BOTH Jozef
     BOTHOVÁ Alžbeta
     DEDOVICH Jozef
     FAJTA Ľubomír
     IHÁSZ Štefan
     JABOREKOVÁ Helena
     JANKOVICH Śtefan
     MAJTÁN František
     MEDEK Alexander
     MULLEROVÁ Edita
     VALACHOVÁ Eva

Našim jubilantom prajeme všetko 
len to najlepšie, zdravie, šťastie, 
spokojnosť a veľa životného elánu 
do ďalších rokov života.

Medzi jubilantmi zverejňujeme tých, ktorí dosiahli okrúhly vek 65, 70, 75, 80 a 85 rokov. Tiež zverejňujeme všetkých starších ako 85 rokov.

Manželia Veronika Ondrušková a Peter Ondrušek 
v júni spoločne dovŕšili 70 rokov. Prajeme 

im veľa zdravia a mnoho ďalších príjemných 
spoločných chvíľ.

Blahoželáme
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1. Nájdite 9 ukrytých slov. Určite to zvládnete, ak náj-
dete prvé písmeno. Rozlúštené slová správne umiestni-
te vo vetách tak, aby text dával zmysel.  

V škole na hodine ________ sme precestovali takmer celý 
svet. Pri písaní poznámok do zošita nám učiteľka vždy vy-
svetlila, že ________ síce môže trochu zdržiavať, ale je to 
naša vizitka. Pri potulkách svetom nám učiteľka rozprávala o 
zážitkoch z kasína, kde prvý krát hrala _________. Na ceste 
domov na letisku stratila svoj obľúbený ________, ktorý 
dostala do daru. Prišlo jej to veľmi ľúto, až jej slzy vyhŕkli. 
Na toalete si pred _________ utrela rozmazané oči. Chcela 
si spraviť radosť tak si v letiskovom __________ kúpila čo-
koládu. Veľmi sa zľakla, lebo keď sa otočila, klopkal jej na 

plece __________ a pýtal si peniaze. Bola veľmi rada, že 
už vyhlasujú jej let, tak sa ponáhľala do lietadla. Vždy keď 
letí, bolí ju hlava, ale už mala pripravený _________ tak ho 
užila. Keď prišla domov spravila si čaj a s chuťou sa pustila 
do _________, ktorú si kúpila pre cestou.

2. Prepojenie mozgových hemisfér. Rozlúštite nasledujúce 
rébusy, kde ja časť slova nahradená číslami.
HI 100 RIA, 1 ROŽEC, 2 NÍK, CE 100 VKA, ME 100, 
KO 100 L, ME 2 Ď, PRIE 100 R, PO 100 J, ME 3 X, 
PE 100, PO 2 ZOK, TE 3 SK, ELEK 3 ČKA

3. V nasledujúcich prípadoch určite, ktoré dvojice reťazcov 
písmen a čísiel tvoria svoj zrkadlový obraz. Porovnávate 
ľavý stĺpec s pravým. Precvičenie koncentrácie.

Želám príjemnú zábavu, pre správne odpovede ma nevá-
hajte kontaktovať:
monkucharova@gmail.com, na FB Monika Kloknerová 
Kucharová ☺

TRÉNING PAMÄTI

CHILLI CON CARNE
V ostatnom čísle novín som vám prezentoval recept na indické ku-
racie tikka masala. Vaše odozvy boli veľmi príjemné a viacerí ste sa 
mi ozvali, že ste to doma uvarili. Tentoraz skúsim niečo, čo tiež patrí 
medzi rozšírené a obľubené jedlá, ale nie sú naň potrebné žiadne 
exotické korenia. Ide o mexické chilli con carne, čo by sa dalo prelo-
žiť ako čili s mäsom.

Ingrediencie na 4 porcie:
• 1 pl olivový olej
• 1 červená cibuľa, nadrobno nakrájaná
• 2 červené špicaté papriky nakrájané na prúžky
• trošku chilli (čerstvé alebo sušené)
• 1 pl mletá rasca
• 1 pl mletá červená paprika sladká
• 500 g mleté hovädzie
• 500 ml paradajkové pyré
• 100 ml hovädzí vyvar (z 1 kocky bujónu)
• 410 g konzerva červenej fazule (odtečená)
• ryža alebo tortila placky

Postup:
1. Cibuľku orestujeme na oleji. Pridáme nakrájané papriky a restu-

jeme 3-4 minúty.
2. Pridáme chilli, rascu, mletú papriku a minútku restujeme. 
3. Pridáme mleté mäso a restujeme kým nezhnedne.
4. Pridáme paradajkové pyré a vývar, necháme zovrieť a povaríme 

približne 30 minút.
5. Pridáme stečenú fazuľu a povaríme ďalších 15 minút.

6. Ako prílohu si môžeme uvariť ryžu alebo urobiť tortila trojuholníky. 
Tortila placky nakrájame na osminky (ako pizzu). Poukladáme v 
jednej vrstve na plech a pečieme 3 - 4 minúty na 220 °C.

7. Podávame.

Tipy:
1. Ak máte radi kukuricu, pokojne ju tam pridajte. Je tiež typickou  

súčasťou mexických jedál.
2. Pri podávaní môžete ozdobiť jarnou cibľkou a pridať kopček smo-

tany.

recept pripravil Jozef Uhler

azer tzuiop    piouztreza
124554512    2154554521
NAO0OANO    ONA0O0AN
CCC3C3CC3    3CC3C3CCC
ERREURRE    ERREURRE

MALAYALAM    MALAYALAM
s1drl21sir1    1ris12ldr1s
9A7V1MT3    3TM1V7A9
 +/:v5=J%5ä    ä5%=J5v:/+
7T7T7T7T      T7T7T7T7
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Dobrý deň p. Tomko,
dostali sme vyúčtovanie od správcovskej firmy za minulý rok 
a som rozčarovaná. Snažili sme sa totiž správať ešte šetrnejšie 
ako predvlani, ale napriek tomu máme menší preplatok oproti 
predchádzajúcemu obdobiu. Rozprávala som sa so susedou, 
ktorá má stále otvorené okno a tiež má preplatok. Ako je to 
možné, že ten náš je taký nízky?  Ďakujem za odpoveď. 

Ďakujem za Vašu otázku. Táto téma je aktuálna, keďže väčšina 
vlastníkov nehnuteľností v tomto období dostáva vyúčtovanie za 
zálohové platby za rok 2023. Je fakt, že mnohí vlastníci dostali 
oveľa menší preplatok, na aký boli zvyknutí, napriek tomu, že 
šetrili. Spôsobila to Vyhláška Ministerstva hospodárstva SR č. 
503/2022 Z. z., ktorá sa použila prvýkrát na výpočet nákladov za 
teplo. Základná zložka sa totiž počíta podľa rozlohy bytu a spotreb-
ná podľa reálnej nameranej spotreby. Doteraz sa zvykol používať 
pomer 60 percent ku 40 percentám. Veľa bytových domov si tento 
pomer upravilo na 20 ku 80, aby sa spotreba tepla rozrátavala 
podľa nameranej spotreby. Problém bol v tom, že byty, v ktorých 
sa kúrilo na vyššiu teplotu, cez steny nepriamo vykurovali byty, v 
ktorých sa kúrilo menej. Cieľom novej vyhlášky je tento nepomer 
znížiť v prospech vlastníkov, ktorí kúria na vyššiu teplotu. Má sa 
predísť situácii, aby rovnako veľké byty v bytovom dome mali 
výrazné rozdiely v nákladoch za teplo. Nová vyhláška určuje, že 
pomer základnej zložky, teda rozloha bytu, musí tvoriť minimálne 
30 percent, dokonca odporúčaný pomer je vyšší ako 60 percent. 
Výrazná zmena je aj v tom, ak je rozdiel medzi bytom s najnižšou 

spotrebou a najvyššou spotrebou 
viac ako 2,5 násobok. Vtedy sa 
základná zložka zvýši a rozdiel 
medzi bytmi poklesne. Tvorcovia 
vyhlášky argumentujú fyzikou a 
prestupom tepla medzi bytmi, že 
byty, ktoré sa vykurujú na nižšiu 
teplotu, sú vyhrievané prostred-
níctvom stien bytov, v ktorých sa 
kúri na vyššiu teplotu. Napr. do 
bytu, kde sa kúri na 19 ˚C, bude 
prechádzať teplo z vedľajšieho 
bytu, kde sa kúri na 24 ˚C, pokiaľ 
sa teploty nevyrovnajú. Odporco-
via vyhlášky však uvádzajú, že 
poklesne motivácia ľudí šetriť a 
celkové náklady na kúrenie sa 
zvýšia. Z uvedeného vyplýva, že 
Váš nižší preplatok je spôsobený 
práve aplikáciou novej vyhlášky do praxe. 
 

V prípade, že Vás táto téma zaujala a potrebujete poradiť, môžete 
sa kedykoľvek ozvať na tel. čísle: +421 902 111 333.
Radi Vám zodpovieme Vaše otázky týkajúce sa realít, ktoré prosím 
zasielajte na tomko@grahams.sk. Autor: Marián Tomko, MBA 
(bývam a mám trvalý pobyt v Jarovciach už vyše 12 rokov).

PRÁVNA PORADŇA REALITNEJ KANCELÁRIE GRAHAMS.SK

Marián Tomko, MBA

Sezóna športovej streľby vo vzduchovko-
vých disciplínach každoročne vrcholí na jar 
Majstrovstvami Slovenskej republiky. Tento 
rok sa konali 15. až 17. marca v Martine.
Mladí strelci zo Športového Streleckého 
Klubu Jarovce pod vedením Michala Slav-
kovského a Diany Beníkovej aj tento rok 
dosiahli významné výsledky.
V piatok 15.3. sa konala súťaž zmiešaných 
dvojíc. Spomedzi 18-tich Mix tímov sa obe 
Jarovské dvojice kvalifikovali do záverečnej 
súťaže o medaile. Po napínavých finálových 

streľbách sa Mia Dudášová a Dávid Harrer 
umiestnili na 2. mieste a  dvojica Dáša 
Ferkovová a Jozef Löffler obsadili 4. miesto.
V sobotu sa konala súťaž jednotlivcov 
v disciplíne 60 rán v stoji. V kategórii kadetov 
sa Jarovčan Dávid Harrer umiestnil na 2. 
mieste. Rovnaké umiestnenie dosiahol aj 
v hodnotení Slovenskej extraligy, v rámci 
ktorej sa berie najlepší výsledok zo všetkých 
absolvovaných pretekov v danej sezóne.
V kategórii juniorov a junioriek sa do finá-
lovej streľby o medaile kvalifikovala Mia 

Dudášová i Jozef Löffler. Napokon sa však 
obaja umiestnili na 5. mieste.
Radosť prinieslo umiestnenie Dáši Ferko-
vovej v kategórii kadetiek. Súboj o prvé 
miesto bol počas celých pretekov veľmi 
tesný. Súperka však finálne nastrieľala 
o 0,4 boda viac, takže Dáška sa napokon 
umiestnila na 2. mieste.
Strelcom aj trénerom zo ŠSK Jarovce k vý-
sledkom gratulujeme.

JAROVSKÍ STRELCI OPÄŤ BODOVALI

2. miesto Dávid Harrer 2. miesto Dáška Ferkovová 2. miesto MIX dvojice
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DRUŽSTVO TJ JAROVCE A - SEZÓNA 2023/2024

S blížiacim sa letom a dovolenkami nastá-
va čas na pravidelné zhodnotenie výkonu 
družstva. Sezónu 2023/2024 odohralo 
družstvo seniorov v 5. lige BFZ, kam sme 
zostúpili po predchádzajúcom ročnom 
pôsobení v lige majstrovstiev regiónu. 
Naším prvým cieľom počas krátkej letnej 
prípravy bolo nastaviť myslenie hráčov na 
víťaznú mentalitu a stabilizovať káder. 
Ako dlhodobý cieľ sme si určili zmenu 
herného prejavu a začlenenie mladých 
hráčov z dorastu do zostavy. Sezónu sme 
začínali s pomerne širokým kádrom, keď 
na súpiske bolo až 26 hráčov. Každý, kto 
však futbal aspoň trochu sleduje vie, že 
počas sezóny dochádza k rotácii hráčov 
v zostave predovšetkým príčinou zranení, 

kolísaním výkonnosti alebo zmenou v sú-
kromnom živote. Všetky tieto okolnosti sa 
nevyhli nášmu družstvu ani túto sezónu 
a celkovo 42 zápasov preverilo náš káder 
po všetkých stránkach. Musíme priznať, 
že posledné stretnutia sme odohrali za 
pomoci našich dorastencov nie v práve 
ideálnej zostave. Na druhej strane je to 
však pre mladých hráčov obrovská prí-
ležitosť, ako si porovnať svoje futbalové 
zručnosti na seniorskej úrovni. Práve 
poskytovanie hoci aj krátkeho času strá-
veného na ihrisku počas zápasu je pre 
mladého hráča najlepší spôsob napre-
dovania a získavania nenahraditeľných 
skúseností. A ako sa nám vlastne darilo? 
Pred posledným zápasom figurovalo naše 

družstvo so 43 bodmi na 8. priečke zo 16 
účastníkov. Vo väčšine zápasov sa nám 
darilo vypracovať si množstvo gólových 
príležitostí a je na škodu, že práve ich 
premieňanie bolo našou najväčšou slabi-
nou. Efektivita pri zakončovaní nás môže 
mrzieť predovšetkým v zápasoch, keď 
sme boli lepším družstvom, no napriek 
tomu sme nedokázali doviesť zápas do 
víťazného konca. Až na pár nevydare-
ných zápasov sme na ihrisku pôsobili 
aktívnejšie a futbalovejšie ako náš súper. 
Kombináciou starších a skúsenejších 
hráčov s našimi mladíkmi v zostave, sa 
postupne darilo prenášať natrénované 
veci do zápasov, čo je dôležitý bod pre 
napredovanie družstva. Sme však stále 
iba na začiatku premeny nášho herného 
prejavu a pevne verím, že nasledujúcu se-
zónu sa v tejto činnosti posunieme vpred. 
Najlepšou odmenou za našu snahu by 
bola atraktívna hra, ktorá by sa prejavila 
aj lepším konečným postavením v tabuľke.
Touto cestou by sme sa chceli poďakovať 
aj všetkým našim fanúšikom, ktorí nám aj 
na vonkajších zápasoch vytvárali domácu 
kulisu. Práve vy ste korením, bez ktorého 
by nám futbal až tak nechutil. Tešíme sa 
na vašu podporu v nasledujúcej sezóne 
a posnažíme sa priniesť vám čo najviac 
víťazných momentov počas celej sezóny.          

Michal Kmotorka, tréner
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poradie družstvo Z V R P skóre body poradie družstvo Z V R P skóre body
1 Lokomotíva DNV 30 19 7 4 87:38 64 1 Senec Football Academy 24 22 1 1 107:7 67
2 TJ Záhoran Jakubov 30 18 7 5 86:28 61 2 FK Dúbravka 24 21 2 1 87:17 65
3 FKM Karlova Ves Bratislava30 18 6 6 76:27 60 3 FC - Žolík Malacky 24 16 3 5 75:25 51
4 FK Danubia Veľký Biel 30 16 6 8 70:41 54 4 FC Ružinov Bratislava 24 13 4 7 59:30 43
5 ŠK Lozorno, FO 30 13 10 7 57:38 49 5 PŠC Pezinok 24 11 5 8 49:25 38
6 TJ Slovan Vištuk 30 15 4 11 56:40 49 6 MŠK Iskra Petržalka 24 11 5 8 44:33 38
7 SFC Kalinkovo 30 13 8 9 49:45 47 7 TJ Jarovce Bratislava 24 10 5 9 43:34 35
8 TJ Záhoran Kostolište 30 14 3 13 64:72 45 8 NŠK 1922 Bratislava 24 9 4 11 41:44 31
9 TJ Jarovce Bratislava 30 13 4 13 49:54 43 9 FKM Stupava 24 9 3 12 40:80 30
10 ŠK Svätý Jur 30 11 5 14 49:49 38 10 ŠK Vrakuňa Bratislava 24 5 3 16 22:80 18
11 Obecný športový klub Láb 30 9 7 14 44:51 34 11 FKP BRATISLAVA 24 3 3 18 24:65 12
12 FK Lamač Bratislava 30 10 3 17 51:69 33 12 FC Rohožník 24 3 2 19 17:78 11
13 ŠK Závod 30 9 4 17 40:71 31 13 ŠK Bernolákovo 24 3 0 21 20:110 9
14 FK Karpaty Limbach 30 8 4 18 23:67 28
15 TJ Čunovo 30 5 6 19 25:64 21
16 OŠK Slovenský Grob 30 6 2 22 33:105 20 poradie družstvo Z V R P skóre body

1 FK Dúbravka 24 20 2 2 126:33 62
2 TJ Jarovce Bratislava 24 17 5 2 83:25 56

poradie družstvo Z V R P skóre body 3 FC - Žolík Malacky 24 18 2 4 94:29 56
1 PŠC Pezinok 22 18 0 4 85:26 54 4 Senec Football Academy 24 16 1 7 91:52 49
2 FK Rača Bratislava 22 17 2 3 66:17 53 5 PŠC Pezinok 24 14 4 6 66:25 46
3 OFK Dunajská Lužná 22 14 5 3 68:22 47 6 FKM Stupava 24 10 4 10 61:53 34
4 SDM Domino B 22 13 4 5 70:34 43 7 FC Ružinov Bratislava 24 8 7 9 52:43 31
5 NŠK 1922 Bratislava 22 13 2 7 54:39 41 8 ŠK Vrakuňa Bratislava 24 8 3 13 46:74 27
6 FK Slovan Ivanka pri Dunaji22 9 3 10 41:43 30 9 ŠK Bernolákovo 24 7 4 13 50:79 25
7 TJ Jarovce Bratislava 22 9 2 11 45:54 29 10 NŠK 1922 Bratislava 24 7 4 13 42:63 25
8 MŠK Iskra Petržalka 22 9 1 12 35:54 28 11 MŠK Iskra Petržalka 24 7 1 16 38:129 22
9 MFK Záhorská Bystrica 22 7 2 13 39:41 23 12 FC Rohožník 24 3 1 20 36:113 10
10 FK Dúbravka 22 5 0 17 28:83 15 13 FKP BRATISLAVA 24 2 0 22 29:96 6
11 FC Ružinov Bratislava 22 4 2 16 26:67 14 14 FC Slovan Modra (odstúp.) 0 0 0 0 0:0 0
12 ŠK Bernolákovo 22 2 1 19 18:95 7

poradie družstvo Z V R P skóre body
poradie družstvo Z V R P skóre body 1 FC ŠTK 1914 Šamorín B 24 19 1 4 155:29 58

1 FK Dúbravka B 24 21 1 2 105:15 64 2 ŠKO Miloslavov 24 17 2 5 65:31 53
2 TJ Jarovce Bratislava 24 21 0 3 129:38 63 3 OFK Dunajská Lužná 24 16 1 7 88:44 49
3 FK Inter Bratislava B 24 15 2 7 60:20 47 4 TJ Jarovce Bratislava B 24 14 3 7 105:51 45
4 TJ Záhoran Jakubov 24 14 3 7 63:37 45 5 FKM Devínska Nová Ves 24 13 4 7 93:56 43
5 SDM Domino B 24 14 2 8 63:40 44 6 MFK Záhorská Bystrica B 24 13 3 8 77:70 42
6 FA Lafranconi FTVŠ UK 24 11 2 11 48:50 35 7 ŠK Vrakuňa Bratislava B 24 10 3 11 88:57 33
7 ŠK Vrakuňa Bratislava 24 9 6 9 43:50 33 8 MFK Rusovce B 24 9 2 13 50:53 29
8 FKM Stupava 24 10 2 12 51:54 32 9 ŠK Atletiko Zálesie B 24 9 1 14 43:94 28
9 MFK Záhorská Bystrica 24 8 4 12 39:51 28 10 FK Vajnory C 24 7 3 14 68:88 24
10 NŠK 1922 Bratislava B 24 8 3 13 40:41 27 11 NŠK 1922 Bratislava C 24 7 2 15 47:80 23
11 MŠK Iskra Petržalka 24 6 5 13 41:62 23 12 TJ Čunovo 24 6 5 13 28:68 23
12 FC Ružinov Bratislava 24 2 2 20 22:111 8 13 FC Volkswagen Bratislava 24 1 0 23 14:200 3
13 FC Zohor 24 1 0 23 21:156 3
14 FK Lamač (odstúpené) 0 0 0 0 0:0 0

II. Liga, mladší žiaci, U12
III.liga ml. dorast - U17

II.liga, starší žiaci - U15V. liga BFZ

II. Liga, mladší žiaci, U13

III.liga st. dorast - U19

FUTBAL: VÝSLEDNÉ TABUĽKY SEZÓNY 2023/2024



Jarovské noviny

16

Jarovské noviny vydáva:
JUDr. Mgr. Jozef Uhler
Zeleninová 25, 851 10 Bratislava
Tel.: 0905 617 305

Články, podnety, reklamy: 
redakcia@jarovskenoviny.sk
Neprešlo jazykovou úpravou.

ISSN 1338-8924
Evidenčné číslo: EV 3955/09
Periodicita: štvrťročník
Dátum vydania: 20.6.2024

Redakcia nezodpovedá za obsah 
článkov tretích osôb, prípadné chyby či 
nepravdivé informácie.


